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Protokół Nr III/18 

z obrad III Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady III Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 28 grudnia  

2018 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach. 

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Marek Dziatkowski. Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady poinformował zgromadzonych, 

że obrady Rady Powiatu w Suwałkach są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Następnie powitał Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach – Pana 

Adama Miezianko, Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej                            

w Suwałkach – Pana Arkadiusza Buchowskiego, Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Suwałkach – Panią Elżbietę Bednarko, Pana 

Mirosława Szczesnego – Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 

Powiatu Ziemskiego w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach – Pana Stanisława Dziemiana, Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach – Pana Marka Dziemiana, Dyrektora 

Zespołu Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie, Dyrektora Domu Dziecka             

w Pawłówce – Pana Waldemara Jerzego Pstrzoch, Dyrektora Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Lipniaku – Panią Bożennę Jadwigę Chmielewską, 

Skarbnika Powiatu – Panią Ewę Kamińską, Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską,  Sekretarza Powiatu – Pana 

Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Magdalenę Ewę Kujawską, Panią Grażynę 

Żukowską. Pana Konrada Charmuszko, Pana Stanisława Żukowskiego (Lista 

zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2)  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 15 radnych:  

1. Biłda Stefan 

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Chlebus Andrzej 

4. Chołko Tadeusz 
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5. Dziatkowski Marek 

6. Gryszkiewicz Irena 

7. Kleszczewski Zbigniew 

8. Kowalewski Witold 

9. Łuniewski Artur 

10. Małachowski Sławomir  

11. Ołdakowski Szczepan 

12. Pietrołaj Wiesław Eugeniusz 

13. Szczęsny Robert 

14. Szwengier Stanisłąw 

15. Truchan Anna Danuta 

             

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 

nieruchomości. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok”.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania                    

i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze, w szkołach prowadzonych przez 

Powiat Suwalski.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu                     

na 2018 r. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego                 

na lata 2018 – 2027. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

suwalskiego na 2019 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2019 – 2027. 

13. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      - 0  

wstrzymało się od głosu            - 0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad II Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo był 

wyłożony w Biurze Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści protokołu.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „mam taką prośbę, żeby uzyskać 

informację na ile dni przed sesją ten protokół jest wykładany?”.  

Sekretarz Powiatu przekazał: „a jaka jest potrzeba? 

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „z tydzień tak jak materiały są wysyłane”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „no właśnie, żeby się z nim 

solidnie zapoznać i przeczytać to wydaje mi się, że przynajmniej w przed dzień 

to powinien być dostępny”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „myślę, że taką uwagę przyjmujemy 

tutaj i postaramy się, żeby już na tydzień przed sesją ten protokół był”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „na tydzień tak? Tak jak 

materiały dostajemy tak samo jest protokół?”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „tak, żeby była możliwość zapoznania 

się z protokołem”.  

 

Innych pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad II Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 15 Radnych 

przeciwko      - 0  

wstrzymało się od głosu            - 0 Radnych 

 

Protokół z obrad II Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 4  

do protokołu. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzenia                     

w dniach 13 grudnia br. Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „chciałbym dowiedzieć się na 

temat punktu dziewiątego, coś żeby rozwinąć, „rozpatrzenie prośby o wyrażenie 

zgody na przystąpienie do programu „Razem bezpieczniej im. Władysława 

Stasiaka” na 2019 rok. Poproszę o uszczegółowienie, dlatego chcę tak o 

wyjaśnienie czy dobrze rozumuję z tej treści, że po 100.000 zł dofinansowania 

do każdego projektu dostajemy, a od nas idzie po 20.000 zł tak jakby nasz wkład 

był 40.000 zł i na czym polegałaby realizacja celu szczegółowego Nr 2 i Nr 4 a 

mianowicie bezpieczne przejścia dla pieszych i edukacja dla bezpieczeństwa. Po 

prostu, gdzie to byłoby realizowane i przez kogo. Dziękuje bardzo.” 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu w tej sprawie Pana 

Sekretarza Powiatu.  

Sekretarz Powiatu Cezary Grzegorz Zwoliński przekazał: „Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, Szanowny Panie Radny udało się nam 

zrealizować wniosek tylko w jednym zakresie, w zakresie edukacja dla 

bezpieczeństwa, bezpieczne przejścia dla pieszych nie zdążyliśmy złożyć 

wniosku, termin jest do 31. Edukacja dla bezpieczeństwa chcemy aby ten 

wniosek obejmował wszystkie szkoły podstawowe z naszego powiatu, 19 szkół 

mamy. Podzielone jest to na dwa zadania, jeden jest to w okresie 

przedwakacyjnym – bezpieczeństwo na akwenach wodnych, bezpieczeństwo w 

Internecie. Drugi  jest to część w sezonie jesiennym, głownie bezpieczeństwo 

młodych naszych mieszkańców na terenach dróg gminnych, powiatowych, 

wojewódzkich, a więc idziemy w stronę szkolenia młodych ludzi, w kierunku 

bezpiecznego zachowania na drogach nie tylko publicznych. Wydatki będą 

związane m.in. z zakupem odblasków, prelekcją Policjantów i pracowników 

cywilnych Wydziału Prewencji. Mamy po 19 spotkań w pierwszym etapie i po 
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19 spotkań w drugim etapie. Mamy nadzieję, że uda się nam ten wniosek 

uzyskać akceptację i wspólnie w porozumieniu z Panem Komendantem 

Miejskim Policji polepszyć bezpieczeństwo szczególnie w zakresie młodych 

ludzi. Jeżeli coś trzeba więcej to przekażę. Dziękuję”. 

Radny Sławomir Małachowski zapytał: „kto będzie to realizował?”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „może jeszcze uzupełnię. 

Operatorem tego programu jest Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i 

Administracji. Kwota na to przeznaczona jest 6 mln zł, ale na cały kraj. Czyli 

nie są to środki duże. Do końca miesiąca składamy te wnioski do Wojewody. 

Wojewoda do 25 stycznia do Ministerstwa. Tutaj przy tym module przejścia dla 

pieszych chcielibyśmy uwzględnić te chodniki, które są przy przejściach. Nasze 

chodniki przy budynku. Jednak ze względu na krótki czas, po prostu ten 

wniosek nie będzie złożony. Czy jakaś szansa byłaby na realizację tego? Trudno 

powiedzieć. Może w przyszłym roku spróbujemy bo te chodniki wyglądają 

tragicznie. Dziękuję bardzo”. 

 

Innych pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzenia w dniu 13 grudnia br. za 

pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało            - 15 Radnych 

przeciwko                 - 0  

wstrzymało się od głosu               - 0  

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym z posiedzenia w dniu 13 grudnia br. zostało przyjęte 

jednogłośnie (załącznik Nr 5). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 19 grudnia br. Zarząd Powiatu 

odbył posiedzenie,  z którego sprawozdanie Państwo Radni otrzymali w dniu 

dzisiejszym.  

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

 

Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzenia w dniu 19 grudnia br.  

za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało            - 15 Radnych 
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przeciwko                 - 0  

wstrzymało się od głosu               - 0  

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym z posiedzenia w dniu 19 grudnia br. zostało przyjęte 

jednogłośnie (załącznik Nr 7). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa interpelacje i zapytania radnych składane są na piśmie do 

przewodniczącego rady.  

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „może trzeba by było 

rozważyć, jakiegoś tutaj następnego punktu. Bo teraz tak wyobraźmy sobie, że 

mamy gości, nie jesteśmy w stanie przewidzieć, kto może nas tutaj zaszczycić 

bo zapraszamy szerokie grono i ktoś z radnych chciałby zadać pytanie dla 

gościa. W jakiej formie będziemy to robili, bo to się zmieniło w tym roku, po 

prostu te punkty interpelacje i zapytania, może trzeba byłoby zastanowić się w 

przyszłości, bo może gość nie chcieć czekać do końca sesji. Bo rozumiem, że 

takie jakieś luźne oświadczenia radnych, czy tez takie prostsze zapytania 

rozumiem, że możemy zadawać w wolnych wnioskach i oświadczeniach 

radnych, czy jak to rozumiecie, bo ja się po prostu tak zastanawiam, bo w tym 

punkcie jest to jakby proceduralnie wykluczone”. 

Wicestarosta Artur Łuniewski przekazał: „goście nie stanowią Rady”. 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „to właśnie trzeba by było 

zinterpretować, to tylko tak pod rozwagę, tak żeby usprawnić, bo zmieniły się 

po prostu te przepisy”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „myślę, że w wolnych wnioskach Panie 

Radny, jeśli to nie wymaga jak gdyby przygotowania takiego dużego i 

odpowiedzi, która by mogła tutaj w jakiś sposób zadowalający odpowiedzieć na 

tą interpelację to myślę, że tutaj pod koniec sesji rady, w oświadczeniach i 

wolnych wnioskach możemy tego typu pytania zadać, i to chyba nie będzie 

stanowiło żadnego problemu”.  

Interpelacje nie zostały złożone. 

Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  
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Ad.6.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 

nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę Kowalewskiego o kilka 

słów wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „ Wysoka Rado, Wójt Gminy 

Filipów zwrócił się z prośbą o przekazanie w drodze darowizny działki                   

o powierzchni 258 m
2
. Działka ta wchodzi w skład drogi gminnej położonej                

w miejscowości Supienie, gm. Filipów. W imieniu Zarządu proszę                               

o przekazanie tej darowizny na rzecz gm. Filipów. Dziękuje bardzo”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję 

Finansowo – Gospodarczą  na posiedzeniu  w dniu dzisiejszym. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji                                 

w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 9). 
 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 10). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości za pomocą urządzenia                         

do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr III/19/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 28 grudnia  

2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 11). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 12 do protokołu.  
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Ad.7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok”.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Naczelnika Wydziału Programowania, 

Inwestycji i Rozwoju o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego punktu 

porządku obrad. 

Naczelnik Wydziału Programowania, Inwestycji i Rozwoju Konrad 

Charmuszko przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Wydział 

Programowania, Inwestycji i Rozwoju przedkłada Radzie Powiatu projekt 

uchwały  w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2019 rok. W toku procedury przyjmowania, 

kształtowania się tego programu współpracy podjęte zostały konsultacje takie 

wewnętrzne, które miały na celu rozszerzenie, uzupełnienie tego programu. 

Zostały też przeprowadzone konsultacje społeczne na zewnątrz. Pośród 

organizacji pozarządowych z terenu powiatu suwalskiego nie wpłynęły żadne 

uwagi do tego programu, dlatego też pozostał on w tym samym kształcie jak w 

zeszłym roku pomijając jakieś takie drobne korekty techniczne. Natomiast tutaj 

taką zmienną częścią w tym programie jest część finansowa. W tym roku na 

realizację programu przewidzianych jest 120.020 zł  w takim rozbiciu na dwie 

procedury przyznawania środków. Procedura konkursowa – w procedurze 

konkursowej mamy przewidziane zadanie z zakresu upowszechniania kultury 

fizycznej i sportu. Tu jest alokacja środków 48.500 zł oraz z zakresu udzielania 

nieodpłatnej pomocy prawnej i świadczenia nieodpłatnego poradnictwa 

obywatelskiego, tutaj jest alokacja środków w  kwocie 60.060 zł oraz z zakresu 

edukacji prawnej kwota 3.960 zł. Jesteśmy już po konkursie, wyłonionym 

podmiotem na rok 2019 do realizacji tego zadania jest Stowarzyszenie Pryzmat 

z Suwałk. Pozostała kwota na procedurę pozakonkursową to jest 7.500 zł 

podzielona między działy turystyka i kultura, odpowiednio 5.000 zł i 2.500 zł. 

Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję 

Finansowo – Gospodarczą  na posiedzeniu  w dniu dzisiejszym. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji                                 

w przedmiotowej sprawie.  
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Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 13). 
 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 14). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

przyjęcia rocznego „Programu współpracy Powiatu Suwalskiego                                   

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                          

i o wolontariacie na 2019 rok” za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr III/20/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 28 grudnia  

2018 r. w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2019 rok” została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 15). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 16 

do protokołu.  

 

Ad.8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania                          

i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze, w szkołach prowadzonych przez 

Powiat Suwalski.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę Łuniewskiego o kilka 

słów wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Wicestarosta Artur Łuniewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, do chwili obecnej tą kwestię zasad udzielania i rozmiaru zniżek 
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nauczycielom, którzy pełnią funkcje kierownicze w szkole obowiązywała 

uchwała Rady Powiatu dosyć dawno przyjęta, dokładnie  24 września 2009 

roku. W minionym czasie nastąpiły tutaj zmiany, które wymuszają konieczność 

dokonania korekty właśnie tej uchwały, tzn. tutaj zachowujemy ten sam poziom 

ilości godzin tygodniowych dla Dyrekcji naszej szkoły tutaj w Dowspudzie. To 

się bierze od ilości oddziałów, jakie mamy w szkołach. W Zespole Szkół w 

Dowspudzie jest jedenaście oddziałów i mamy tutaj taki podpunkt, że od 

dziewięciu do szesnastu oddziałów przysługuje zniżka do pięciu godzin. 

Natomiast Wicedyrektor ma bez względu na to dziesięć godzin tygodniowo, ale 

to też zostaje jak gdyby bez zmian, na tym samym poziomie tak jak było. 

Natomiast musimy dostosować jak gdyby zasady przyznawania godzin 

ponadwymiarowych Dyrektorom, ponieważ od 1 stycznia 2019 roku dyrektor w 

szkole podstawowej ale i średniej, gimnazjalnej nie może mieć żadnych godzin 

ponadwymiarowych. Chcę powiedzieć, że dodatkowo ten projekt uchwały był 

opiniowany przez Związki Zawodowe i nastąpiły tutaj też pozytywne opinie do 

tego projektu uchwały. Wnoszę w imieniu Zarządu o przyjęcie  przez Radę tego 

projektu uchwały”.  

Przewodniczący Rady powitał przybyłego na obrady sesji Wójta Gminy 

Jeleniewo oraz Przewodniczącego Rady Gminy Jeleniewo.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej  na posiedzeniu                 

w dniu dzisiejszym. 

Poprosił Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii Komisji                                 

w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 17). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „chciałem zapytać Pana Dyrektora, ile 

kierunków jest w Pana szkole i ile młodzieży się kształci”.  

Dyrektor Zespołu Szkół im. gen. Ludwika Michała Paca w Dowspudzie 

Jan Kazimierz Orłowski przekazał: „w tym momencie kształcimy w zawodzie 

technika rolnika, technika hodowcy koni, technika hotelarstwa. W szkołach 

dziennych kształcimy około 100 uczniów i w szkołach dla dorosłych też około 

100, bo w szkołach dla dorosłych mamy szkołę policealną i jednocześnie kursy 

kwalifikacyjne. Kursy kwalifikacyjne w zakresie dwóch kwalifikacji R03 i R16, 

czyli w zawodzie rolnika. Jeżeli ktoś dwie kwalifikacje ukończy i ma 
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wykształcenie średnie to może uzyskać tytuł technika rolnika. Jeżeli chodzi o 

kursy kwalifikacyjne to zgłasza się bardzo dużo osób, które ukończyły właśnie 

szkoły średnie i część osób ma nawet wykształcenie wyższe, tak że tutaj kursy 

cieszą się u nas dużym zainteresowaniem. Natomiast szkoła policealna kształci 

w zawodzie technika weterynarii”. 

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „to ilu jest uczestników w klasie, jak 

sto jest na dziennych, jedenaście oddziałów jest”. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. Gen. Ludwika Michała Paca w Dowspudzie 

Jan Kazimierz Orłowski przekazał: „oddziały są liczone na zawody i po prostu 

jest tak, że mamy połączone klasy w tym roku w zawodzie technika weterynarii 

i technika hotelarstwa.  Nie ma dużej liczby bo jest tam w jednym zawodzie np. 

dziesięć, w drugim zawodzie np. piętnaście w związku z tym na zajęciach 

ogólnokształcących są łączeni, czyli przedmioty takie jak język polski, 

matematyka, fizyka, chemia, zajęcia są połączone. Natomiast zajęcia z 

przedmiotów zawodowych odbywają się oddzielnie. Jeżeli chodzi o finanse to 

tutaj jakby to się bilansuje, bo gdyby była większa klasa w danym zawodzie to 

trzeba by było podzielić na grupy, a tutaj po prostu jest jedna grupa”.  

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „to ile w grupie jest?”. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. Gen. Ludwika Michała Paca w Dowspudzie 

Jan Kazimierz Orłowski przekazał: „różnie, około dziesięciu, dwunastu. 

Pierwsza klasa jest mała”. 

Radny Stanisław Szwengier przekazał: „Panie Dyrektorze, czy nasi 

nauczyciele uczą w innych szkołach?”. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. Gen. Ludwika Michała Paca w Dowspudzie 

Jan Kazimierz Orłowski przekazał: „część osób zatrudniamy, którzy nauczają 

również w innych szkołach, nauczyciel historii, języka niemieckiego”.  

Innych pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze, w szkołach 

prowadzonych przez Powiat Suwalski za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 
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Uchwała Nr III/21/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 28 grudnia  

2018 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych                        

i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze,                  

w szkołach prowadzonych przez Powiat Suwalski została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 18). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 19 

do protokołu.  

 

Ad.9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu                  

na 2018 r. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w przygotowanym projekcie uchwały Rady Powiatu w 

Suwałkach w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok najważniejszymi zmianami 

mającymi wpływ na wielkość budżetu są: zwiększenie planu dochodów i 

wydatków o kwotę 34.917 zł w związku ze zwiększeniem niż przewidywano 

wpływami dochodów za zajęcie pasa drogowego  oraz wydanych pozwoleń na 

przejazd pojazdów nienormatywnych i przeznaczenie tych środków na zimowe 

utrzymanie dróg oraz zakup oleju opałowego do ogrzewania siedziby budynku 

Zarządu Dróg Powiatowych, zwiększenie planu dochodów o kwotę 46.919 zł z 

tytułu czynszów za dzierżawę gruntów, zwiększenie planu dochodów o kwotę  

21.070 zł z tytułu wpłat dokonanych za oświadczenia powierzenia wykonywania 

pracy cudzoziemcom, zwiększenie planu dochodów o kwotę 123.198 zł w 

związku ze wzrostem liczby dzieci z terenu gmin oraz innych powiatów w 

rodzinach zastępczych i placówce opiekuńczo – wychowawczej i zwiększenie 

planu dochodów i wydatków o kwotę 4.552 zł w związku z wyższymi niż 

planowano wpływami do budżetu opłat i kar za korzystanie ze środowiska i 

przeznacza się te środki na zadania określone ustawą prawo ochrony 

środowiska. Pozostałe zmiany polegają na przesunięciach pomiędzy 

poszczególnymi podziałkami klasyfikacji budżetowej. Wszystkie były 

szczegółowo omawiane na Komisjach. W wyniku przeprowadzonych zmian 

budżet powiatu po stronie dochodów i wydatków zwiększy się o kwotę 289.422 

zł. Planowany deficyt budżetu powiatu wyniesie 5.577.615 zł i zostanie pokryty 

przychodami z wolnych środków na rachunku bieżącym powiatu w kwocie 

4.699.188 zł i planowanym do zaciągnięcia kredytem w kwocie 878.427 zł. 

Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Dodał, że projekt 
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uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję 

Finansowo – Gospodarczą  na posiedzeniu  w dniu dzisiejszym. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji                                 

w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 20). 
 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 21). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2018 r za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr III/22/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 28 grudnia  

2018 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2018 r. została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 22). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 23 do protokołu.  

 

Ad.10 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2018 – 2027. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, po wprowadzeniu zmian, o których mówiłam przy 

omawianiu zmian w budżecie wskaźnik spłaty zobowiązań spełnia warunki art. 

243 ustawy o finansach publicznych i wynosi 3,81 przy dopuszczalnym 7,32. 

Dziękuje bardzo”.  
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Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję 

Finansowo – Gospodarczą  na posiedzeniu  w dniu dzisiejszym. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji                                 

w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 24). 
 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 25). 
 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2018 – 2027 za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr III/23/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 28 grudnia  

2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2018 – 2027 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 26). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 27 do protokołu.  

 

Ad.11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

suwalskiego na 2019 rok. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w Suwałkach w dniu 

14 listopada 2018 r. przedłożył Radzie Powiatu projekt budżetu powiatu na 2019 

rok, który został Państwu Radnym przekazany. Dodał, że projekt budżetu 

powiatu na 2019 rok opiniowany był przez Komisję Finansowo - Gospodarczą, 

Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję Rewizyjną.  
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W dniu 28 listopada 2018 r. wpłynęła opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej 

Powiatu  w Suwałkach na 2019 r.  

Również Komisja Bezpieczeństwa i Porządku przedłożyła Radzie 

uchwałę opiniującą projekt budżetu powiatu suwalskiego na 2019 rok  z dnia 17 

grudnia 2018 r. w zakresie zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa 

obywateli, gdzie nie wnosi uwag do projektu budżetu (pismo znak: 

ORG.5511.7.2018 z 18.12.2018 r. – załącznik Nr 28). 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie w kilku 

słowach projektu budżetu powiatu na 2019 rok.  

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, projekt budżetu powiatu na 2019 rok został przygotowany w 

oparciu o obowiązujące przepisy prawa, dane Ministra Rozwoju i Finansów i 

dane Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego oraz materiały planistyczne 

przedłożone przez kierowników jednostek organizacyjnych i naczelników 

wydziałów merytorycznych Starostwa Powiatowego. Planowane dochody 

budżetu powiatu przyjęte zostały w kwocie 30.287.436 zł w tym dochody 

bieżące w wysokości 30.012.366 zł i dochody majątkowe 275.070 zł. Planowane 

wydatki budżetu powiatu zaplanowano na równi dochodów tj. 30.287.436 zł w 

tym wydatki bieżące w wysokości 28.010.399 zł a wydatki majątkowe w 

wysokości 2.277.037 zł. Różnica pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami 

bieżącymi czyli nadwyżka operacyjna wynosi 2.001.967 zł i spełnia zasadę 

równoważenia budżetu w części bieżącej w formie z art. 242 ust. 2 ustawy o 

finansach publicznych. W 2019 r. zaplanowano spłatę zobowiązań z tytułu 

kredytów w kwocie 574.905 zł, które zostaną pokryte nadwyżką z lat ubiegłych. 

Wydatki inwestycyjne to siedem zadań w tym przebudowa dwóch dróg 

powiatowych przy współudziale środków z Programu Rozwoju Gmin i 

Powiatowej Infrastruktury  Drogowej na lata 2016 – 2019. Jest to droga Przerośl 

– Zusenko – Jemieliste i droga Wiżajny – Smolniki – Sidory. Ponadto 

przewidziana jest przebudowa mostu przez rzekę Szczeberkę w miejscowości 

Kurianki Drugie w ciągu drogi powiatowej Dowspuda – Kurianki. W 2019 roku 

zostanie złożony wniosek o dofinansowanie z subwencji ogólnej tej przebudowy 

mostu. W 2019 roku kontynuowana będzie realizacja siedmiu projektów 

współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej. Przewidziane wydatki na 

ten cel wynoszą 2.318.668 zł. W stosunku do przewidywanego wykonania w 

2018 r. planowane dochody w 2019 r. są niższe o około 15 % a wydatki o około 

26 %. Ustalono rezerwę w kwocie 200.000 zł w tym na zarządzanie kryzysowe 

kwotę 65.325 zł i rezerwę ogólną w wysokości 134.675 zł. Ustalono limit 

zobowiązań na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 1 mln 

zł. Przedłożony projekt budżetu na 2019 rok jest budżetem otwartym, który 

będzie w ciągu roku aktualizowany w wyniku pozyskiwania dodatkowych 

środków budżetowych, które na etapie planowania są mi nie znane.  Po 

zamknięciu i rozliczeniu 2018 roku zostaną wprowadzone wolne środki 
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pieniężne, pozostające na rachunku bieżącym powiatu wynikające z rozliczeń 

kredytów z lat ubiegłych. Dziękuję”. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych 

Rady i poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 29). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 30). 
 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej              

o przedstawienie ostatecznej opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu 

budżetu powiatu na 2019 r. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Irena Gryszkiewicz poinformowała, 

że Komisja Rewizyjna w dniu 28 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała 

przedłożony projekt budżetu powiatu na 2019 r. (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 31). 

 Przewodniczący Rady odczytał stanowisko Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 23 listopada 2018 roku w sprawie 

wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu w Suwałkach na 2019 

r. (kserokopia uchwały Nr V-00310-10/18 z dn. 23.11.2018 r. - – załącznik  

Nr 32).  

 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Starostę. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał, iż Zarząd Powiatu w dniu 

dzisiejszym zapoznał się z opinią Komisji Rewizyjnej i w imieniu Zarząd 

poprosił Wysoką Radę o uchwalenie tego budżetu, który został przedłożony 

przez Zarząd Powiatu 14 listopada 2018 r.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu budżetu powiatu na 2019 rok.  

 Pytań i uwag nie wniesiono.  

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu suwalskiego na 2019 rok  za pomocą urządzenia  

do głosowania: 
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za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr III/24/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 28 grudnia  

2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu suwalskiego na 2019 rok została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 33). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.  

 
Ad.12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2019 – 2027. 

 
 Przewodniczący Rady przekazał, że wraz z projektem budżetu powiatu  

na 2019 rok Państwo Radni otrzymali również projekt uchwały Rady Powiatu  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2019 – 2027.  

Dodał, że projekt powyższej uchwały opiniowany był przez Komisję 

Finansowo – Gospodarczą, Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję 

Rewizyjną.  

W dniu 28 listopada 2018 r. wpłynęła opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu  Suwalskiego na lata 2019 – 2027 (kserokopia 

uchwały Nr V – 00311-10/18 z dn. 23.11.2018 r. – załącznik Nr 35).  

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji                            

o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 36). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 37). 
 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej              

o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w przedmiotowej sprawie. 
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 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Irena Gryszkiewicz poinformowała, 

że Komisja Rewizyjna w dniu 28 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 38). 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę RIO w sprawie 

wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu  Suwalskiego na lata 2019 – 2027. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.  

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2019 – 2027 za pomocą urządzenia  do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr III/25/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 28 grudnia  

2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2019 – 2027 została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 

39). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 40 do protokołu.  

 

Ad.13 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wniosków i oświadczeń przez 

Radnych.   

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „chciałem zapytać Pana Komendanta 

Policji, w grudniu w Płocicznie miało miejsce zdarzenie, został ścięty przy 

powiatówce słup oświetleniowy, czy macie odnotowane w swoich dokumentach 

to zdarzenie. I drugie pytanie do Pana Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych ile 

etatów ma Pan nauczycieli, ilu zatrudnionych jest, ile godzin mają nauczyciele, 

czy mają gołe etaty, czy mają nadgodziny. Bardzo proszę o udzielenie 

odpowiedzi”.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Komendanta 

Miejskiego Policji. 
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Komendant Miejski Policji w Suwałkach Adam Miezianko przekazał: 

„Szanowny Panie Radny, nie mam takiej informacji, czy mamy je odnotowane. 

Po prostu dziennie mamy po około 40 zdarzeń różnego kalibru i drogowych i 

kryminalnych. Tak że, aż tak pojemnej pamięci nie mam, natomiast jeżeli Pan 

pozwoli to odnotuję sobie to pytanie i odpowiem Panu pisemnie, bo takiej aż 

pamięci doskonałej nie mam”. 

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „nie musi być pisemnie, może być 

ustnie”.  

 Przewodniczący Rady przekazał: „dziękuję, tutaj jeszcze pytanie do Pana 

Dyrektora, aczkolwiek ja przypominam Panie Radny, że tak rozbudowane 

zapytanie to w zasadzie pokusiłbym się o złożenie interpelacji”. 

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „ale przed chwilą rozmawialiśmy, że w 

wolnych wnioskach”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „ale też wyważmy to wszystko, i o ile to 

jest tylko jakieś zapytanie …”. 

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „ale Dyrektor ma to w głowie przecież 

wszystko”. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. gen. L. M. Paca w Dowspudzie przekazał: 

„chciałem powiedzieć tylko, że nauczycieli jest łącznie w pełnym i niepełnym 

wymiarze około 30, natomiast jeżeli chodzi o zatrudnienie, niektórzy 

nauczyciele mają godziny nadliczbowe, natomiast tak szczegółowo, bo 

niektórzy zatrudnieni są w niepełnym wymiarze czasu pracy w związku z tym 

nie potrafię dokładnie określić”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „no tak Panie Dyrektorze, tak jak tutaj 

mówiłem do Pana Radnego to należałoby pewnie złożyć w tym temacie 

interpelację i myślę, że tutaj Pan Dyrektor przygotuje się i złożyłby tutaj 

stosowną odpowiedź”.  

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „ale to nie Pan Panie Przewodniczący, 

to Dyrektor ma”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „oczywiście, ale jak złożymy interpelację 

do Pana Dyrektora to Pan Dyrektor ustosunkuje się do tego”. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. gen. L. M. Paca w Dowspudzie przekazał: „ja 

przekażę właśnie tą informację Panu Radnemu”. 

 Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, ja też chcę zabrać głos w sprawie Zespołu Szkół w 
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Dowspudzie. Z tych informacji które dzisiaj uzyskaliśmy, ale też i ze 

sprawozdań, z budżetu, środków przewidzianych na funkcjonowanie szkoły 

wynika, że mamy coraz większy problem z utrzymaniem tej szkoły, że z roku na 

rok środki z subwencji coraz w mniejszym stopniu pokrywają koszty 

funkcjonowania tej szkoły w związku z tym, mimo wielu starań ja tutaj nie 

neguję, że szkoła próbowała, Pan Dyrektor próbował szukać szans na rozwój 

szkoły, padały propozycje nowych kierunków kształcenia. Niestety mimo tych 

działań nie przyniosło to właściwych efektów. Liczba uczniów z roku na rok 

spada i teraz sam byłem zszokowany, myślałem że w tych technikach dziennych 

jest około 130 uczniów, Pan Dyrektor mówi, że już tylko 100, więc sytuacja 

naprawdę robi się trudna, nie chcę mówić tragiczna, ale my z budżetu powiatu z 

własnych środków co roku dopłacamy już ponad 1 mln zł na funkcjonowanie tej 

szkoły. Nie pamiętam ile to jest w tym projekcie budżetu na przyszły rok, ale 

pewnie gdzieś w granicach 1.400.000 zł pewnie taka już kwota będzie. W 

związku z tym ja mam taką propozycję, żebyśmy w planie pracy Rady Powiatu 

zaplanowali taki temat „pogłębionej analizy i oceny funkcjonowania Zespołu 

Szkół w Dowspudzie z możliwością określenia strategicznych działań 

dotyczących właśnie rozwoju tej szkoły. I czy w ogóle takie działania są 

możliwe do podjęcia. Również wydaje się, że należałoby się tutaj zastanowić 

nad innym funkcjonowaniem tych zasobów w Dowspudzie, nie tylko w zakresie 

edukacji szkolnej ale też edukacji pozaszkolnej i innej propozycji wykorzystania 

wszystkich obiektów jakie tam są. Mam na myśli tutaj internat, który jest w 

niewielkim stopniu wykorzystany czy tez sam obiekt szkoły. W związku z tym 

wydaje się mi, że taki temat powinniśmy tutaj przeanalizować nawet przy 

wykorzystaniu jakichś ekspertów zewnętrznych i głęboko się nad tym 

zastanowić jak dalej prowadzić tą szkołę, żeby ona miała sens w tym 

środowisku wiejskim, z takimi tradycjami, żebyśmy w miarę możliwości mniej 

musieli partycypować w utrzymaniu szkoły w Dowspudzie. Dziękuję bardzo”. 

 Radny Tadeusz Chołko przekazał: „nie wykluczone, że może trzeba 

będzie zamknąć za jakiś czas. Trzeba mieć to na uwadze”.    

 Przewodniczący Rady przekazał: „myślę, że nad tym będzie się trzeba 

zastanowić i wrócić do analizy i podjąć ten temat. W związku z tym, że nie ma 

innych wolnych wniosków a w związku z tym, że 2018 rok dobiega końca i 

jesteśmy w przede dniu roku 2019 chciałbym złożyć wszystkim 

najserdeczniejsze życzenia, przede wszystkim życzenia realizacji tych naszych 

planów i zamierzeń na 2019 rok, ale także dużo wszystkim chciałbym życzyć 

zdrowia i wszelkiej pomyślności w 2019 roku. Dziękuję”.  

 Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo, również w imieniu własnym, jak również Zarządu życzę Państwu 

wszystkiego dobrego w nadchodzącym roku 2019, wszelkiej pomyślności i do 
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zobaczenia na sesji 31 stycznia najprawdopodobniej, godz. 14.00. Związane to 

jest ze składaniem wniosku na przebudowę mostu w Kuriankach”.  

 Radny Zbigniew Kleszczewski przekazał: „taka podwójna rola mi 

wypadła bo chcę przekazać  Radzie życzenia od Pana Nadleśniczego Wojtka 

Rodaka i przekazać taki drobny upominek- kalendarze. To się wiąże z tymi 

życzeniami, żeby ta Rada współdziałała, rozwijała się w zgodzie, w spokoju  

w tym 2019 roku. Dziękuję.”    

Ad.14.  

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Wysokiej Radzie za uczestniczenie                                   

w obradach  a wszystkim pozostałym gościom za obecność  i uwagę i zamknął 

obrady III sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 13
05

. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

               
                                                                                Przewodniczący Rady 

                                                                               /-/ Marek Dziatkowski  

 

 

Protokołowała: 
M. Szczerbowska 

 

 


